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BESLUITENLIJST 
Vergadering van Provinciale Staten van Drenthe 
Woensdag 13 juli 2011 
 
U kunt de statenvoorstellen en de ingezonden brieven, alsmede de besluitenlijsten en samenvattin-
gen, via het DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
Het aangenomen amendement is aan deze besluitenlijst toegevoegd.  
 
Aanwezig:  
De voorzitter: 
J. Tichelaar  
 
De leden: 
J. Slagter (PvdA) (vicevoorzitter) 
mevrouw C. Aarsbergen (VVD) 
mevrouw M. Bakker (PvdA) 
J.J. Baltes (VVD) 
H. Beerda (PvdA) 
A.A.P.M. van Berkel (PVV) 
H.H. van de Boer (VVD) 
J.A. van Dalen (D66) 
D.B. Dijkstra (CDA) 
mevrouw G.M. van Dinteren (GroenLinks)  
H.N. van Eekelen (SP) 
R. Fokkens (PvdA) 
mevrouw R.S. Goettsch (PvdA) 
mevrouw R. Horasan (PvdA)  
H.R. Hornstra (PvdA) 
A. Huizing (PvdA)  
mevrouw T. Hummel (PvdA) 
A. Kerstholt (VVD) (vanaf agendapunt I) 
H. Klaver (CDA) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
mevrouw W.M. Meeuwissen-Dekker (VVD) 
P.H. Oosterlaak (SP) 
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
mevrouw M.S. Pauwels-Paauw (VVD) 
mevrouw G.H. Smith-Bults (GroenLinks) 
mevrouw L.A. Smits (SP) 
J.L. Stel (VVD) 
T. Stelpstra (ChristenUnie) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 
A. Timmerman (VVD) 
mevrouw M.C.J. van der Tol (D66) 
N.A. Uppelschoten (PVV) 
E.R. Veenstra (PvdA) 
H.J. van der Ven (CDA) 

J. Vester (SP)  
Th.J. Wijbenga (CDA) 
B.J. Ziengs (VVD) (tot en met agendapunt H) 
P.A. Zwiers (PvdA) 
 
mevrouw S. Buissink, griffier 
 
Voorts aanwezig de leden van het college 
van GS: 
H. Brink (VVD)  
mevrouw T. Klip-Martin (VVD)  
R.W. Munniksma (PvdA)  
A. van der Tuuk (PvdA) 
 
Afwezig met kennisgeving:  
R. Beimers (PVV) 
mevrouw S.P.M. Gerrits (PVV) 
E. Hemsteede (PvdA)  
mevrouw M.J. Kaal (CDA) 
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A/B.  Opening en mededelingen 
De voorzitter opent de vergadering om 13.30 uur. 
 
C.  Vaststelling van de besluitenlijst  
De besluitenlijst van de statenvergadering van 13 juli 2011 wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 
D.  Vaststelling van de agenda 
Aan de agenda wordt als agendapunt K toegevoegd het onderwerp “Drents Plateau”. De sluiting wordt 
derhalve agendapunt L. Verder wordt de agenda conform vastgesteld. 
 
E.  Ingekomen stukken 
De fracties PvdA en D66 agenderen gezamenlijk de ingekomen stukken A.12 en A.13 (Beantwoordin-
gen schriftelijke vragen ex art. 31 (RvO) d.d. 28 september 2011 aan Statenfractie PvdA respectieve-
lijk D66 over innovatie in Drenthe) voor een eerst volgende commissievergadering (Cultuur & Econo-
mie d.d.26 oktober 2011). De lijst met ingekomen stukken wordt verder conform voorstel vastgesteld. 
 
F.  Mondelinge vragen 
Documenten Atalanta/DPE-next: 
De fractie van D66 vraagt in hoeverre PS alle in omloop zijnde documenten over Atalanta/DPE-next 
beschikbaar gesteld hebben gekregen. 
 
Samenvattende reactie van het college van GS: 
Gedeputeerde Van der Tuuk maakt een opsomming van alle documenten die de Statenleden inmid-
dels hebben ontvangen. Hij voegt daar aan toe dat PS nog niet het vertrouwelijk stuk Businesscase 
7.0.a hebben ontvangen. Het college van Burgemeester & Wethouders (B&W) van Emmen heeft in-
middels aangegeven dat dergelijke vertrouwelijke stukken door GS onder dezelfde voorwaarden be-
schikbaar gesteld kunnen worden aan PS (met tussenkomst van de griffie) als B&W dat bij de ge-
meenteraad van Emmen hebben gedaan. Gedeputeerde Van der Tuuk geeft verder aan dat hij naar 
de Statenleden toe transparant wil zijn bij eventuele toekomstige vertrouwelijke GS-stukken binnen dit 
dossier.  
 
G.  Onderzoek Geloofsbrieven van de heer Kerstholt 
Op voorstel van de voorzitter worden tot leden van de commissie van onderzoek naar de geloofsbrie-
ven benoemd: de heer H.N. van Eekelen (SP), de heer A. Huizing (PvdA) en mevrouw M.C.J. van der 
Tol (D66), waarbij laatstgenoemde als rapporteur op zal treden. 
De commissie van onderzoek naar de geloofsbrieven heeft de door het kandidaat-Statenlid, de heer 
A. Kerstholt (VVD), overlegde stukken en zijn geloofsbrief onderzocht en in orde bevonden. Op advies 
van de commissie besluiten de staten de heer Kerstholt toe te laten tot Provinciale Staten van Dren-
the.  
 
H.  Afscheid van de heer B.J. Ziengs 
Daar de geloofsbrieven van de heer Kerstholt onherroepelijk zijn goedgekeurd, is het lidmaatschap 
van de heer Ziengs (VVD) formeel ten einde gekomen. De voorzitter spreekt een dankwoord naar de 
heer Ziengs uit en biedt hem namens de staten een bos bloemen en een houtsnede van Siemen 
Dijkstra aan. 
 
De heer Ziengs spreekt tot slot een dankwoord uit naar de Statenleden, de gedeputeerden en alle 
anderen, die bij zijn werkzaamheden als Statenlid betrokken zijn geweest. 
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I.  Installatie van de heer A. Kerstholt 
De heer Kerstholt legt de eed af. Hiermee is hij geïnstalleerd als Statenlid. 
 
J.  Voorstellen  
 
B-stukken 
 
J1. Statenstuk 2011-497: Aanwijzing lid algemeen bestuur Samenwerkingsverband Noord-
Nederland 
Besluit: 
Het voorstel wordt bij acclamatie aanvaard.  
 
J2. Statenstuk 2011-495: 2e Bestuursrapportage 2011 en 5e wijziging Begroting 2011 
Samenvattende reactie van de fracties: 
De fracties PvdA, VVD, SP, CU en GL stellen vragen over de stagnerende woningbouw. De VVD wil 
weten waar het nu precies spaak loopt. De PvdA vraagt waarom er geen nieuwe projecten van de 
grond komen, terwijl uit het rapport “Zorg en Vermaatschappelijking” blijkt dat er een tekort aan wo-
ningen voor senioren is. De VVD dient amendement A 2011-07 in. In het amendement wordt voorge-
steld om het resterende bedrag voor de stimuleringsmaatregel Drentse Woningmarkt voor 2011 
(€1.600.000,-) niet door te schuiven naar 2012. Voorgesteld wordt om het bedrag vooreerst terug te 
laten vloeien naar de algemene middelen. GL zal tegen dit amendement stemmen en ziet graag deze 
gelden besteed worden aan/gereserveerd worden voor het stimuleren van projecten waarbij huizen 
worden aangepast voor ouderen.  
D66 wil weten welke voorwaarden zijn gesteld aan de provinciale bijdrage van €18 milj. afgesproken 
in het convenant tussen GS en het college van B&W van Emmen van 5 juli 2010. Is volgens GS al 
aan deze voorwaarden voldaan? Het CDA verzoekt GS om aangaande het Treasury-beleid na te 
gaan of er meer rendement valt te behalen door te variëren in de termijnen waarin het geld wordt uit-
gezet. GL informeert naar het overhevelen/terughalen van de taken op het gebied van archeologie en 
cultuurhistorie & ruimte van het Drents Plateau naar de provincie. De fractie is hier geen voorstander 
van. 
 
Samenvattende reactie van het college van GS: 
Gedeputeerde Van der Tuuk antwoordt dat GS aangaande het Treasury-beleid een zeer prudente 
houding aannemen. Hij geeft aan enkel gelden te mogen uitzetten bij banken met een triple A status 
gevestigd in landen met een AA status. Gezien de huidige economische ontwikkelingen in de wereld 
betekent dit, dat hij voorzichtig moet manoeuvreren. Gedeputeerde Van der Tuuk geeft verder aan dat 
er voorwaarden zijn gesteld aan de provinciale bijdrage van €18 milj. afgesproken tussen GS en B&W 
van Emmen. In hoeverre aan deze voorwaarden is voldaan, durft hij nu niet te zeggen. 
Gedeputeerde Munniksma legt aangaande de stimuleringsmaatregelen Drentse Woningmarkt uit dat 
deze ook voor successen hebben gezorgd. Maar momenteel blijven de aanmeldingen van Woning-
bouwprojecten achter op de verwachtingen. Enkele aan deze maatregel verbonden randvoorwaarden 
blijken voor betrokken partijen een hindernis te zijn. De gedeputeerde ontraadt het door de VVD inge-
diende amendement niet en geeft tevens aan met een notitie te willen komen, waar op basis van een 
discussie over hernieuwde stimuleringsmaatregelen voor de Drentse Woningmarkt kan plaatsvinden. 
De gedeputeerde zegt een groot voorstander te zijn van het bouwen van levensloopbestendige wo-
ningen. 
Gedeputeerde Munniksma geeft aan dat de uitvoering van de provinciale taken archeologie en cul-
tuurhistorie & ruimte in 2001 bij het Drents Plateau zijn gelegd. In de afgelopen jaren is gebleken dat 
de medewerkers die op deze terreinen werkzaam zijn de ene keer als bevoegd gezag namens de 
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provincie spreken en de andere keer als adviseur voor een gemeente. Bij de verschillende rollen van 
deze medewerkers en daarmee het Drents Plateau, ontstaat het neveneffect dat niet alle cliënten van 
het Drents Plateau voldoende worden overtuigd van de onafhankelijkheid van de instelling. 
 
Gedeputeerde Staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe om de staten op de hoogte te houden over het voldoen van het 
college van B&W van Emmen aan de voorwaarden die bij de verstrekking van €18 milj. zijn gesteld in 
het in juli 2010 afgesloten convenant tussen provincie en Emmen. 
 
De voorzitter vraagt een toelichting op de bedoelde uitwerking van amendement A 2011-7. De VVD 
geeft aan dat deze is, het bedrag van €1.600.000,- niet over te hevelen naar 2012, maar toe te voe-
gen aan de Algemene Reserve. Dit brengt een verandering teweeg voor pagina 18 (onderdeel 7. Sti-
mulering Drentse Woningmarkt), 32 (onderdeel 10. Saldi Reserve) en 38 (P-3.4 en P-6.1) van de Be-
stuursrapportage. 
 
Amendement: 
Nr: Ingediend 

door: 
Onderwerp: Betrekking op: Aangenomen/ 

Verworpen: 

A 
2011-7 

VVD, Pv-
dA, CDA, 
PVV, D66 
en CU 

Stimuleringsmaatregelen 
Drentse Woningmarkt 

Statenstuk 2011-495: 2e 
Bestuursrapportage 2011 
en 5e wijziging Begroting 
2011 

Aanvaard, 
Voor: PvdA, VVD, CDA, PVV, 
SP, D66, en CU 
Tegen: GL 

 
Besluit m.b.t. Statenstuk 2011-495: 2e Bestuursrapportage 2011 en 5e wijziging Begroting 2011: 
GL geeft middels een stemverklaring aan dat zij met uitzondering van de voorstellen ten aanzien van 
het Drents Plateau instemmen met de bestuursrapportage.  
Na beraadslaging wordt het geamendeerde voorstel met algemene stemmen aanvaard.  
 
A-stukken 
 
J3. Statenstuk 2011-498: Benoeming leden Statencommissies 
Besluit:  
Het voorstel is met algemene stemmen aanvaard. Hiermee is de heer Timmerman (VVD) lid van de 
Statencommissie Omgevingsbeleid en volgt de heer Kerstholt (VVD) de heer Timmerman op als lid 
van de Statencommissie Cultuur & Economie. 
 
J4. Statenstuk 2011-493: Omnibus Decentraalregeling 
Besluit:  
Het voorstel is met algemene stemmen aanvaard. 
 
J5. Statenstuk 2011-494: Begroting Samenwerkingsverband Noord-Nederland (SNN) 2012 
Besluit:  
Het voorstel is met algemene stemmen aanvaard. 
 
K.  Drents Plateau 
Samenvattende toelichting van het college van GS: 
Gedeputeerde Munniksma legt uit dat hij midden augustus 2011 financiële gegevens van het Drents 
Plateau (DP) heeft in gezien, die niet alarmerend waren. Midden september 2011 hebben het bestuur 
en de directie van het DP de gedeputeerde te kennen gegeven, zich zorgen maken voor wat betreft 
de financiën voor het jaar 2012. Tegelijkertijd gaven zij aan dat dit betrokken zou worden bij het on-
derzoek over de toekomstbestendigheid van het DP dat al door BMC werd uitgevoerd. Dit onderzoek 
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is, mede op basis van gesprekken met het provinciebestuur, geïnitieerd door de Raad van Toezicht 
van het DP en zou op 26 oktober 2011 worden gepresenteerd aan de gedeputeerde. De gedeputeer-
de heeft vervolgens om vervroegde oplevering van het rapport verzocht en wilde de presentatie ervan 
afwachten alvorens de Statenleden te informeren. Toen de gedeputeerde op maandag 10 oktober 
2011 echter berichten bereikten dat de situatie bij het DP ernstiger was dan eerder was geschetst, 
heeft hij besloten om de Statenleden op dat moment te informeren.  
Gedeputeerde Munniksma legt verder uit dat het conceptrapport van BMC inmiddels bij het bestuur en 
directie van het DP ligt. Eind oktober zal bestuur en directie van DP het definitieve rapport bespreken. 
Vervolgens zullen zij over dit rapport in gesprek gaan met opdrachtgevers en subsidiënten. Tot slot 
geeft de gedeputeerde aan dat GS blijvend in gesprek zijn met het DP en dat zij daarbij zoeken naar 
constructieve oplossingen.  
 
Samenvattende reactie van de fracties: 
Alle fracties spreken hun zorgen uit over de actuele situatie rondom het DP en wachten met belang-
stelling het rapport van BMC af. Een meerderheid van de fracties geeft verder aan dat zij de volgende 
keer eerder geïnformeerd wil worden. De SP geeft aan niet verbaast te zijn over de ontstane situatie 
rondom het DP en voegt daar aan toe destijds te hebben gewaarschuwd dat het de markt opsturen 
van de voormalig preferente instellingen de ondergang zou kunnen betekenen voor enkele van hen. 
De fractie van GroenLinks sluit zich hier volledig bij aan.  
 
L.  Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 16.00 uur.  
De volgende vergadering zal plaatsvinden op 9 november 2011. 
 
Vastgesteld in de vergadering van provinciale staten van 9 november 2011, 
 
 
 
          , voorzitter 
 
 
 
          , griffier 
   



A 2011-7

VOLKSPARTIJ VOOR VRIJHEID EN DEMOCRATIE
STATENFRACTIE DRENTHE

AMENDEMENT 2E BESTUURSRAPPORTAGE 2011 EN 5E WIJZIGING
BEGROTING 2011

ProvincialeStaten van Drenthe in vergadering bijeen op 12 oktober2011, terbehandeling van
Statenstuk 2011-495 inzake de 2" Bestuursrapportage 2011 en 5" wijziging Begroting 201 1,

besluiten in bovengenoemd Statenstuk de bestaande tekst als volgt te wijzigen

Bij BESLUITEN punt ll, "Vast te stellen de 5" wijziging van de begroting 2011"

wordt de volgende tekst toegevoegd:

... met uitzondering van het voorstel om het bedrag van € 1 .600.000 dat resteert van de
stimuleringsmaatregelen Drentse Woningmarkt (Statenstuk 2009-396) door te schuiven naar 2012. Dit
bedrag vloeit vooreerst terug naar de algemene middelen.

Toelichting
- ln statenstuk 2009-396 Stimuleringsmaatregelen Drentse woningmarkt is aangegeven "De

uitwerkte maatregelen hebben een tijdelijk karakter en zullen worden ingezet in 2009, 2010 en
2011'. Deze periode is nu bijna afgelopen. Het is ongewenst om zonder concrete
onderbouwing het budget door te schuiven naar de toekomst.

- ln najaar 2010, voorjaar 2011 en onlangs opnieuw is het college gevraagd naar de reden van
het feit dat het budget maat zeet beperkt is ingezet. Het college heeft hier steeds op geen
enkele wijze een analyse van gegeven. Vragen bleven onbeantwoord.

- Kennelijk voldoet de regeling niet (meer) voor het doel dat was gesteld. Daarnaast is het ook
goed mogelijk dat het oorspronkelijke doel (meer woningbouw) op dit moment niet meer

moet de ningbouw, maar naar
ng, OmVO . (,

- ige situat ieuw voorstel komen
voor de aanwending van de middelen. Het doel dient concreet te worden beschreven, en niet
slechts te bestaan uit de omschrijving "projecten die voor hechtere structuren in steden en
dorpen zorgen en sturen op een evenwichtige bevolkingsopbouw".

- Per 1 januari 2012wordI het resterende budget toegevoegd aan de algemene middelen. GS
en PS kunnen vervolgens een nieuw voorstel (met aangepast doel en maatregelen) op zijn
merites beoordelen, en er desgewenst (dit) budget aan toekennen
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